
P R O T O K Ó Ł  nr XXIV/2005 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 16 czerwca 2005 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy 

w Bornem Sulinowie. 

  

 
Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie otworzył i jej przewodniczył Przewodniczą-

cy Rady Miejskiej PAWEŁ KACPEREK. 
 
Na wstępie Przewodniczący Rady Miejskiej powitał przybyłych radnych, Burmistrza Gminy, 
przedstawicieli jednostek pomocniczych, kierowników jednostek podległych oraz radnych 
powiatowych i zaproszonych gości. 
 
Po tym poinformował, że na ogólną liczbę radnych – 15 (ustawowy skład), w Sesji uczestni-
czy 11 radnych; zatem stwierdził quorum – podejmowane uchwały przez Radę będą prawo-
mocne. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że porzą-
dek Sesji Rady Miejskiej radni otrzymali do domu wraz z zawiadomieniem. 
Powyższy porządek stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Zapytał, czy są jakieś uwagi, wnioski do porządku obrad. 
 
W sprawie porządku Sesji głos zabrał Burmistrz Gminy Józef Tomczak, który zaproponował 
następujące zmiany: 
 
1. Wycofanie z porządku Sesji projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budże-

cie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok– pkt 13 ppkt 12 (w związku z nieporozumieniem 
pomiędzy Komisją Budżetowo-Gospodarczą a szkołami, konieczne jest spotkanie obu 
stron, bowiem komisja wydała opinię negatywną). 

 
2. Wprowadzenie do porządku obrad w pkt 13 „Podjęcie uchwał w sprawach”  

dwóch projektów uchwał w sprawach: 
1) wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki „Przedsiębiorstwo Wodociągów i Ka-

nalizacji – spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” w Szczecinku oraz objęcia 
jednego udziału w spółce o wartości nominalnej 700,00 zł (w miejsce wycofanego 
projektu uchwały jako pkt 13 ppkt 12);  

2) przystąpienia przez Gminę Borne Sulinowo do projektu realizowanego w ramach 
Priorytetu 2 „Wzmocnienie rozwoju zasobów ludzkich w regionach” Działania 2.2 
„Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” Zintegro-
wanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego finansowanego ze środ-
ków Europejskiego Funduszu Społecznego i Budżetu Państwa oraz uchwalenia 
Regulaminu przyznawania i przekazywania stypendiów na wyrównywanie szans 
edukacyjnych dla uczniów szkoły ponadgimnazjalnej prowadzonej przez gminę 
Borne Sulinowo w roku szkolnym 2005/2006 (jako pkt 13 ppkt 19). 
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3. Zmieniony projekt uchwały w sprawie zwolnień przedsiębiorców od podatku od nieru-
chomości położonych na terenie Gminy Borne Sulinowo (pkt 13 ppkt 17 – poprawki na-
niesione na czerwono). 

 
Innych zmian nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod 
głosowanie zmiany zaproponowane przez Burmistrza Gminy: 
− za głosowało 11 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
 
Porządek Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 16 czerwca 2005 r. przed-
stawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
7. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
8. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powia-

towych leżących w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo oraz zamierzenia 
inwestycyjne na rok 2006. 

9. Informacja w sprawie funkcjonowania Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie, 
realizacja świadczeń medycznych w 2004 r., kontrakty na 2005 rok. 

10. Informacja na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego  
w 2005 roku. 

11. Przedstawienie oferty kulturalnej oraz sportowo-rekreacyjnej dla dzieci i młodzieży oraz 
turystów na okres wakacji w 2005 r. 

12. Informacja na temat realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Pro-
blemów Alkoholowych w Gminie Borne Sulinowo. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1) rozpatrzenia skargi na nieudzielenie odpowiedzi na pismo przez Burmistrza Gminy 

Borne Sulinowo; 
2) zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (nieruchomość zabudowana w m. Dąbrowica); 
3) zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne 

Sulinowo (lokal mieszkalny w m. Łubowo);  
4) zobowiązania Burmistrza Gminy Borne Sulinowo do likwidacji budynków w Kłomi-

nie; 
5) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Borne Sulinowo; 
6) zmiany Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzo-

nych przez Gminę Borne Sulinowo; 
7) zmiany Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Borne Sulinowo; 
8) przystąpienia do realizacji projektu „Subregionalny Program Rewitalizacji Miast  

i Gmin Dorzecza Parsęty na bazie Zintegrowanego Markowego Produktu Turystycz-
nego Szlak Solny”; 

9) przyjęcia zmian w Statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty; 
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10) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, okre-
ślenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

11) zmiany uchwały Nr XXII/256/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia  
31 marca 2005 r. w sprawie utworzenia rachunków dochodów własnych; 

12) wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki „Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanali-
zacji – spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” w Szczecinku oraz objęcia jednego 
udziału w spółce o wartości nominalnej 700,00 zł; 

13) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok; 
14) zaciągnięcia kredytu preferencyjnego ze środków Funduszu Rozwoju Inwestycji Ko-

munalnych; 
15) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok; 
16) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok; 
17) zwolnień przedsiębiorców od podatku od nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Borne Sulinowo; 
18) utworzenia obwodu głosowania Nr 6 w Domu Pomocy Społecznej w Bornem Sulino-

wie w związku z zarządzonymi wyborami do Sejmu RP i Senatu RP oraz wyborami 
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej; 

19) przystąpienia przez Gminę Borne Sulinowo do projektu realizowanego w ramach 
Priorytetu 2 „Wzmocnienie rozwoju zasobów ludzkich w regionach” Działania 2.2 
„Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” Zintegrowane-
go Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego finansowanego ze środków Euro-
pejskiego Funduszu Społecznego i Budżetu Państwa oraz uchwalenia Regulaminu 
przyznawania i przekazywania stypendiów na wyrównywanie szans edukacyjnych dla 
uczniów szkoły ponadgimnazjalnej prowadzonej przez gminę Borne Sulinowo w roku 
szkolnym 2005/2006. 

 
14. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
15. Ustalenie terminu następnej Sesji Rady Miejskiej. 
16. Zamknięcie Sesji. 
 
 
Ad.3) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do 
protokołu z ostatniej Sesji Rady Miejskiej. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głoso-
wanie jego przyjęcie: 
− za głosowało 10 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Protokół Nr XXIII/2005 z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie odbytej w dniu  
28 kwietnia 2005 r. został przyjęty.  
 
 
Ad.4) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do radnych, czy mają zapytania 
do Sprawozdania Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
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Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Burmistrz Gminy Józef Tomczak, który na wstępie nawiązał do 
opisanego w sprawozdaniu zdarzenia zamiaru przyjęcia rodziny z Gruzji w ramach repatriacji 
i przedstawił obecnych w Sesji przedstawicieli rodziny Adamieckich, tj. Anulkę Adamiecką  
i jej ojca. Poinformował, że żona nie mogła przybyć, bowiem już pracuje. Po tym powitał ich 
w imieniu władz Gminy Borne Sulinowo. 
 
Repatriant z Gruzji przeprosił za język i wyraził podziękowanie za to, że Gmina Borne Suli-
nowo zaprosiła jego rodzinę do tego miasta. 
 
W dalszej kolejności Burmistrz Gminy Józef Tomczak przedstawił nowo wybranego Sołtysa 
Sołectwa Starowice Panią Annę Tober oraz powołanego na stanowisko Komendanta Straży 
Miejskiej Pana Ryszarda Leśniewicza. Na koniec poinformował obecnych, że żaden z Józe-
fów Tomczaków ujętych na liście Wildsteina, to nie on. Napisał do Instytutu Pamięci Naro-
dowej i otrzymał stosowne zaświadczenie w tym względzie. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy są pytania do sprawozdania 
Burmistrza. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
− Radna Anna Pruska zgłosiła zapytania dotyczące następujących punktów: 

1) pkt 1 dotyczącego odbytej w tut. Urzędzie konferencji nt. „Zagospodarowanie jeziora 
Pile i Długie przez samorząd gminy jako czynnik rozwoju turystyki na przykładzie 
Bornego Sulinowa”, prosząc o podanie efektów tego spotkania; 

2) pkt 28, w którym Burmistrz informuje, że Ministerstwo Edukacji Narodowej i Sportu 
negatywnie rozpatrzyło wniosek o zwiększenie dotacji celowej na pokrycie kosztów 
edukacyjnej pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym zapytując, jaki 
to przyniesie skutek; 

3) pkt 36, w którym Burmistrz informuje o złożeniu wniosku do Programu Współpracy 
Region Morza Bałtyckiego 2003, Fundusz Małych Projektów pn. „Wspólny cel - Eu-
ropa” i uzyskaniu dofinansowania w wysokości 20.790,71 EUR; prosiła, żeby Bur-
mistrz coś więcej powiedział na ten temat; 

4) pkt 58 ppkt 12, w którym Burmistrz informuje o zleceniu wykonania operatu wodno-
prawnego i dokumentacji na budowę pomostu na jeziorze Pile w m. Piława; zapytała, 
ile to nas będzie kosztować i co będzie robione. 

 
W trakcie dyskusji na Sesję przybyli Starosta Szczecinecki Krzysztof Lis oraz Dyrektor Po-
wiatowego Zarządu Dróg Marek Ziomek. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek przerwał dyskusję i powitał przybyłych go-
ści. 
Po tym dyskusję kontynuowano. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak udzielił poniższych wyjaśnień: 
1. Odnośnie efektów konferencji nt. zagospodarowania jeziora Pile powiedział, że efektem 

spotkania są próby przejęcia tego jeziora, a większość uczestników konferencji pozytyw-
nie oceniła podejmowane działania. Uczestniczący w posiedzeniu p. Paweł Niedźwiedź  
z Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego zobowiązał się do mediacji pomiędzy 
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dzierżawcą jeziora a Gminą Borne Sulinowo, aby w sposób polubowny doprowadzić do 
rozwiązania tego problemu. 

2. W sprawie negatywnego rozpatrzenia wniosku o zwiększenie dotacji celowej na pokrycie 
kosztów edukacyjnej pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym powie-
dział, iż nie wie, z jakiego powodu nasz wniosek został rozpatrzony negatywnie. W od-
powiedzi podano, że nie ma pieniędzy. Mamy do rozdysponowania 95 tys. zł, a świadcze-
nia przyznamy nie na okres 1 roku. Kwota stypendium będzie wynosiła od 45,-zł do prze-
szło 100,-zł. Zaznaczył, iż fakt, że uchwaliliśmy regulamin na okres 1 roku, nie obliguje 
nas do tego, że stypendia będą przyznawane na rok. Dlatego stypendia zostaną przyznane 
nie na taki okres, na jaki można przyznać. 

3. Odnośnie pkt 36 powiedział, że wniosek został załatwiony pozytywnie, a wyjaśnienie  
w tej sprawie przedstawi Kierownik Referatu Rozwoju, Promocji i Współpracy Katarzyna 
Szlońska-Spirin. 

4. W sprawie pkt 58 ppkt 12 powiedział, że na razie nastąpiło niewielkie zlecenie na kwotę 
1.600,-zł. Zaznaczył, iż należy poczekać, jaki będzie projekt, bo w tym projekcie będą 
wszystkie dane, aby to zadanie zrealizować. Podkreślił, że zlecenie tego zadania jest nie-
zbędne i konieczne. Korzystając z okazji pochwalił się Liszkowem, które to sołectwo 
otrzymało 10 tys. zł na upiększenie swojej miejscowości, zajmując I miejsce w Polsce  
z takich małych projektów. 

 
Katarzyna Szlońska-Spirin wyjaśniając temat uzyskania dofinansowania w ramach Programu 
Współpracy Region Morza Bałtyckiego 2003 poinformowała, że w sierpniu zostanie podpisa-
na umowa z partnerską Gminą Krien, a głównym celem projektu jest wypracowanie wspólnej 
strategii współpracy na najbliższe 2 lata. Dzięki temu projektowi będziemy mogli zakupić 
sprzęt multimedialny. 
 
Więcej głosu w dyskusji nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej 
przeszedł do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
Ad.5) 
 
Informację o pracy w Radzie Powiatu w Szczecinku przedstawił radny powiatowy Adam Bie-
licki. Powiedział, że przyjęte zostały sprawozdania dotyczące działalności służby zdrowia  
i Domu Pomocy Społecznej. Ich działalność została pozytywnie oceniona, komisje Rady Po-
wiatu również wydały opinie pozytywne. Zwrócił uwagę na działalność Powiatowego Cen-
trum Pomocy Rodzinie i możliwości korzystania ze środków posiadanych przez to centrum, 
gdyż warto je wykorzystywać. 
Poinformował, że wczoraj z inicjatywy Starosty odbyło się spotkanie w sprawie funkcjono-
wania Pogotowia Ratunkowego i współdziałania z lekarzami rodzinnymi. Powiedział, że  
w jego ocenie, spotkanie to wniosło pewne uzgodnienia, skutkiem czego będzie prawidłowa 
praca pogotowia i pełne porozumienie grup roboczych. 
Na tym zakończył swoje wystąpienie. 
 
Korzystając z obecności Starosty Szczecineckiego oraz Dyrektora Powiatowego Zarządu 
Dróg, Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zaproponował zmianę w porządku 
obrad, a mianowicie przystąpienie do realizacji punktów 8 i 9 porządku Sesji. Po omówieniu 
przedmiotowych zagadnień tematycznych realizowane będą punkty 6 i 7 oraz dalsze porządku 
Sesji. 
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Uwag do zgłoszonej propozycji nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady 
Miejskiej przystąpił do realizacji pkt 8, tj. Informacji Powiatowego Zarządu Dróg w Szcze-
cinku na temat utrzymania dróg powiatowych leżących w granicach administracyjnych Gmi-
ny Borne Sulinowo oraz zamierzeń inwestycyjnych na rok 2006. 
 
 
Ad.8) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do Dyrektora Powiatowego Za-
rządu Dróg o streszczenie tego materiału pisemnego, które przesłał do tut. Urzędu. 
Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg powiato-
wych leżących w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo stanowi załącznik nr 6 
do protokołu. 
 
Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku Marek Ziomek na wstępie poinformował, 
że w informacji podał inwestycje, które realizowane były na terenie naszej gminy od początku 
działalności PZD oraz koszty, które ponoszą na utrzymanie dróg powiatowych w Gminie 
Borne Sulinowo. Powiedział, iż długość dróg zamiejskich, którymi administruje PZD w Gmi-
nie Borne Sulinowo wynosi 119,7 km, natomiast długość ulic w mieście to 12,9 km. Na 
utrzymanie ulic powiatowych w centrum miasta zostało spisane porozumienie pomiędzy Sta-
rostwem a Urzędem Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie. Za kwotę 63 tys. zł Urząd Miasta  
i Gminy utrzymuje 6,5 km ulic, natomiast pozostałe drogi utrzymuje Powiatowy Zarząd Dróg 
w Szczecinku. Nawiązał do zimowego utrzymania dróg informując, że drogi zamiejskie 
utrzymywane są wg standardu IV i V. Zapoznał obecnych z zasadami odśnieżania i usuwania 
gołoledzi na drogach wg standardu IV, które reguluje Zarządzenie Ministra Transportu i Go-
spodarki Morskiej z dnia 25.10.1994 r., a mianowicie: 
− jezdnia odśnieżona na całej powierzchni, 
− jezdnia posypana na odcinkach decydujących o możliwości ruchu (podjazdy powyżej 4%, 

skrzyżowania dróg, przystanki autobusowe, skrzyżowania z liniami kolejowymi, niebez-
pieczne łuki, 

− dopuszczalne odstępstwa od standardu po ustaniu opadów śniegu: śnieg luźny, śnieg za-
jeżdżony, języki śnieżne, zaspy, dopuszcza się przerwy w komunikacji do 8 godzin. Za-
znaczył, że w naszej gminie przerw nie było. 

Powiedział, że utrzymanie zimowe dróg powiatowych w Gminie Borne Sulinowo kosztowało 
ich średnio 77.266,-zł. 
Aktualnie na terenie naszej gminy przeprowadzane są remonty nawierzchni dróg powiato-
wych. W tej chwili dziur nie ma, chyba, że sporadycznie. Poinformował, że na terenie naszej 
gminy w 80-90% wykoszono pobocza dróg, a pozostała tylko droga Borne Sulinowo –Krągi. 
Jako zarządca dróg powiatowych wymieniają znaki drogowe, które niszczone są przez miesz-
kańców – malowane sprayem. Korzystając z okazji zwrócił się do sołtysów obecnych na Se-
sji, aby zwrócili uwagę mieszkańcom na te sprawy. Ponadto muszą wymienić tablice z na-
zwami miejscowości, gdyż takie są wymogi. Zwrócił również uwagę na to, że Gmina Borne 
Sulinowo jest gminą, w której najwięcej inwestują. Po tym zapoznał z zamierzeniami inwe-
stycyjnymi na 2005 rok, tj.: 
− droga nr 1290Z Krągi – Borne Sulinowo – nakładka bitumiczna na odcinku 1,2 km wraz  

z dwoma zatoczkami autobusowymi, 
− dokumentacja na przebudowę ul. Niepodległości w Bornem Sulinowie (trzeba tę drogę 

zrobić, żeby miała ręce i nogi, wystąpią do ZPORR o środki unijne), 
− przebudowa drogi nr 12782 Polne-Komorze na odcinku leżącym w Gminie Borne Suli-

nowo (koszt przedsięwzięcia 2,8 mln zł, realizacja w latach 2005-2006). 
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Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za przedstawienie informacji i otworzył dysku-
sję. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
− Radna Małgorzata Sobolewicz podziękowała za chodnik w Silnowie, ale zapytała o za-

mierzenia odnośnie budowy chodnika na odcinku od skrzyżowania do Gimnazjum. 
 
− Dyrektor PZD Marek Ziomek powiedział, żeby te sprawy zgłaszać do Urzędu Miasta  

i Gminy, który później przekaże do Powiatowego Zarządu Dróg. 
 
− Radna Małgorzata Sobolewicz poinformowała, że przy CPN w Silnowie jest taki trójkąt, 

zamknięta droga, zarośnięta. Zapytała, do kogo to należy. 
 
− Dyrektor PZD Marek Ziomek odpowiedział, że to znajduje się w obrębie drogi krajowej, 

bowiem skrzyżowanie należy do dróg krajowych. 
 
− Radna Małgorzata Sobolewicz powiedziała, że w okolicy dworca kolejowego w Silnowie 

zostały zamontowane 4 lampy uliczne. Znajdują się tam przy drodze zakrzaczenia, które 
zasłaniają widoczność, bowiem przez lata teren ten nie był użytkowany.  

 
− Dyrektor PZD Marek Ziomek odpowiedział, że musi to sprawdzić, a przyciąć zakrzacze-

nia oni też mogą, bowiem mają odpowiedni sprzęt. 
 
− Radna Małgorzata Sobolewicz zwróciła się do Dyrektora PZD z zapytaniem, czy można 

się z nim umówić i spotkałby się z Radą Sołecką w Silnowie, aby omówić te sprawy. 
 
− Dyrektor PZD Marek Ziomek odpowiedział, że nie ma sprawy. Dodał, że do końca roku 

musi te sprawy wyprostować, zajrzeć do ksiąg wieczystych. 
 
− Radna Anna Pruska powiedziała, że droga z Bornego Sulinowa do Łubowa należy do do-

puszczalnych odstępstw w utrzymaniu zimowym. Tym niemniej zapytała, czy może na-
stąpić poprawa, bo były koleiny. 

 
− Dyrektor PZD Marek Ziomek odpowiedział, że po interwencji nastąpiła poprawa. Poin-

formował, że w tym roku zamówili 3 ciężkie pługi, po przejechaniu których zostanie zwa-
lona warstwa śniegu. 

 
− Radny Dariusz Skiba zapytał, kiedy nastąpi oznakowanie poziome na odcinku drogi Krągi 

– Borne Sulinowo. 
 
− Dyrektor PZD Marek Ziomek powiedział, że na drodze tej jest stara nawierzchnia i nie-

wiele to da, a poza tym są to koszty. Poinformował, że w planach mają poszerzenie tej 
drogi, tj. na odcinku od Krągów do Łubowa. 

 
− Radny Jerzy Lewicki powiedział, że przy drodze z Bornego do Łubowa jest zjazd na wy-

sypisko odpadów. Ostatnio zdarzył się w tym miejscu wypadek i zapytał, czy nie można 
by oznakować tego miejsca. 
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− Dyrektor PZD Marek Ziomek odpowiedział, że na skrzyżowaniach z drogami żużlowymi 
nie znakuje się. 

 
− Starosta Szczecinecki Krzysztof Lis w uzupełnieniu poinformował, że złożyli wnioski do 

specjalnego programu na zagospodarowanie mienia poJAR, a mianowicie na remont 
trzech ulic powiatowych w mieście: Orła Białego, Niepodległości i Wojska Polskiego. 
Powiedział, że program ten funkcjonował do 2005 roku, miał nie być kontynuowany, ale 
został przesunięty do 2007 roku. Poinformował, że mają 300 tys. zł i jak przygotują do-
kumentację, wtedy w roku następnym nastąpi montaż finansowy, tj. przy udziale środków 
unijnych ZPORR, programu na zagospodarowanie mienia poJAR i własnych zostaną wy-
remontowane te trzy ulice, które będą całkiem inaczej wyglądały. Ponadto planuje się 
wykonać zadanie inwestycyjne polegające na uporządkowaniu dróg do Starowic, Jezior-
nej i mostku na rzece Piławie – koszt przedsięwzięcia 1.243.000,-zł. 

 
− Radny Marian Wyrzykowski zapytał, czy przy remontach tych 3 ulic w mieście, będzie 

uwzględniona zmiana ruchu drogowego. Poinformował, że jest członkiem Komisji ds. 
Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej, która to komisja na jednym z po-
siedzeń zgłosiła wniosek o wyłączenie Al. Niepodległości ze sprzętu ciężkiego. 

 
− Starosta Krzysztof Lis powiedział, że Al. Niepodległości będzie przeprojektowana, bo 

trzeba ją odwodnić, podnieść, zaprojektować ścieżki rowerowe po jednej i drugiej stronie. 
Prosił o wnioski komisji, bo będą potrzebne przy projektowaniu. 

 
− Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że uwagi komisji oraz mieszkańców powinny 

być zebrane, a następnie Burmistrz winien je przesłać do Starostwa Powiatowego celem 
uwzględnienia przy opracowywanej dokumentacji. 

 
Na tym zakończono omawianie przedmiotowego punktu porządku sesji. 
 
 
Ad.9) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do Dyrektora ZOZ w Bornem 
Sulinowie o krótkie przedstawienie sytuacji związanej z funkcjonowaniem Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Gminie Borne Sulinowo. 
 
Dyrektor ZOZ Adam Bielicki powiedział, że większość informacji na temat funkcjonowania 
ZOZ zawarto w materiale pisemnym, który został przesłany Przewodniczącemu Rady Miej-
skiej w Bornem Sulinowie. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Tym niemniej zasygnalizował najważniejsze sprawy dotyczące funkcjonowania ZOZ, a mia-
nowicie to, co było przedmiotem debaty na Radzie Społecznej ZOZ – spotkanie z firmami 
zajmującymi się pozyskiwaniem środków finansowych ze źródeł zewnętrznych na remonty  
i przystosowanie budynków, w których funkcjonuje opieka zdrowotna, do wymogów unij-
nych. Zaznaczył, że trzeba przeznaczyć wkład własny, co leży po stronie gminy. Zwrócił 
uwagę na obecną sytuację Ośrodków Zdrowia w Łubowie i Silnowie i dostosowanie ich do 
wymogów unijnych, bo inaczej nie będą mogły już dalej funkcjonować. Odnośnie powstania 
jednostki Pogotowia Ratunkowego powiedział, iż myśli, że Starosta się wypowie w tej kwe-
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stii, gdyż są to działania niezbędne. Ponadto poinformował, że powstają nowe kontrakty,  
a większych zmian nie przewiduje. 
Na rok 2006 planuje kontrakty na podobnym poziomie, jednakże znać je będziemy dopiero 
pod koniec roku. Zaznaczył, że obecnie kontrakty będą zawierane na trzy lata tj. 2006-2009, 
co daje większą stabilność finansową. 
Powiedział, że obecna sytuacja finansowa ZOZ jest stabilna, zobowiązania wynoszą 20 tys. 
zł, ale nie zagraża to funkcjonowaniu zakładu. Ponadto na dniach zaczną działać programy 
zdrowotne. Wystąpiły też zmiany kadrowe w zakresie opieki lekarskiej w Ośrodku Zdrowia  
w Łubowie. Po ogłoszeniu informacji dotyczącej zatrudnienia lekarza w tym Ośrodku, telefo-
nicznie rozmawiał z trzema lekarzami. Zainteresowanie jest, wstępnie umówiony jest na roz-
mowy z dwoma lekarzami w czasie sezonu letniego. Na tym zakończył swoje wystąpienie  
i prosił o pytania. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że prosi Starostę o zabranie głosu odnośnie ini-
cjatywy utworzenia w Bornem Sulinowie podstacji Pogotowia Ratunkowego w Szczecinku. 
Przed tym nawiązał do ostatnio dochodzących do niego głosów, co do losów Zespołu Opieki 
Zdrowotnej w Bornem Sulinowie, a mianowicie, że się sprywatyzowało, podawane są nazwi-
ska osób przejmujących. Oświadczył, że póki co, nikt takich zamiarów nie ma. Dodał, że  
w ostateczności i tak Rada Miejska będzie decydowała o ewentualnej restrukturyzacji służby 
zdrowia. Jako Przewodniczący Rady Społecznej ZOZ, spotykając się na posiedzeniach tejże 
rady wie, jakie usługi są świadczone i nie widzi nieprawidłowości. Zwrócił uwagę, że przez 
osobiste zaangażowanie Dyrektora ZOZ, jest tak duży wachlarz usług medycznych. Dopóki 
Rada Społeczna udziela Dyrektorowi absolutorium z wykonania budżetu i przyjmuje plan na 
rok następny, nie widzi potrzeby zmian w funkcjonowaniu służby zdrowia w Gminie Borne 
Sulinowo. Poinformował, że funkcjonuje coś takiego, jak karta satysfakcji pacjenta i osobi-
ście uczestniczy w ich weryfikacji. Powiedział, że 5% uwag zgłoszonych jest na zasadzie zło-
śliwości, 5% zawiera oceny negatywne, ale 90% opinii jest pozytywnych. Dodał, iż nie sądzi, 
żeby komuś przyszło do głowy coś zmieniać i, jak na razie, nie ma zamiaru zwracać się do 
Rady Miejskiej o wypracowanie kierunku przemian. Na koniec swojej wypowiedzi zapytał 
Starostę, jaka będzie korzyść dla mieszkańców gminy z rozszerzonej funkcji Domu Pomocy 
Społecznej w Bornem Sulinowie, w związku z uruchomieniem ośrodka rehabilitacji. 
 
Radny Jerzy Lewicki poruszył problem opieki stomatologicznej na terenie gminy. Podał 
przykład konieczności skorzystania z usług stomatologa osoby z bólem zęba, która to sytuacja 
wystąpiła w piątek około godz. 13.00. Stwierdził, że w żadnym ośrodku zdrowia na terenie 
gminy nie można było skorzystać z opieki stomatologicznej i odesłano pacjenta do Przychod-
ni Kolejowej w Szczecinku, w której również nie został przyjęty. Mówiąc o tym chciał zwró-
cić uwagę na fakt, że w weekendy nie ma żadnej opieki stomatologicznej. 
 
Dyrektor ZOZ Adam Bielicki powiedział, iż rozumie tę sytuację i w najbliższym czasie prze-
każe radnemu wykaz przychodni, do których można się zgłosić w razie potrzeby. Poinformo-
wał, że w Szczecinku lekarze stomatolodzy są limitowani. Ponadto limit w Gminie Borne Su-
linowo jest obcinany i stanowi to temat ciągłych jego interwencji w Funduszu Zdrowia. Poin-
formował, iż podjął inicjatywę zwiększenia liczby punktów dla dzieci w obrębie ośrodków 
zdrowia w Łubowie i Silnowie. Podkreślił, że aktualnie dostępność do stomatologii jest ogra-
niczona i zależy od limitu punktów, które dostają. Powiedział, że Narodowy Fundusz Zdrowia 
wymyślił nowy produkt w zakresie opieki stomatologicznej tj. kolejkę oczekujących, czyli na 
wejściu akceptuje tę sytuację.  
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Starosta Krzysztof Lis włączając się w dyskusję na temat służby zdrowia powiedział, iż chce 
podzielić się swoimi uwagami w tym zakresie, bo też jest radnym – powiatowym. Poinfor-
mował, że na wczorajszym spotkaniu próbowano diagnozować sytuację w funkcjonowaniu 
służby zdrowia w Powiecie Szczecineckim. Na 15 podmiotów świadczących w Powiecie 
usługi zdrowotne, tylko 3 podmioty są niepubliczne. Zaznaczył, że dla pacjenta nieważne jest, 
czy publiczny, czy niepubliczny zakład, a ważne jest, żeby była dostępność do usług medycz-
nych. Powiedział, że aktualnie w Szczecinku utworzono dwa nowe niepubliczne podmioty 
świadczące usługi medyczne, jeden w zakresie psychiatrii. Działają one w obrębie szpitala  
i rozszerzyły dostępność do pewnych świadczeń dla mieszkańców Powiatu. Zwrócił uwagę, 
że przy niepublicznych podmiotach osoba inwestuje w swoje przedsięwzięcie, angażując 
prywatne środki finansowe. Uruchomione zostało prosektorium w Szpitalu w Szczecinku,  
a prywatny inwestor zainwestował w to przedsięwzięcie środki w granicach 500-600 tys. zł. 
Zwrócił uwagę na to, że tam, gdzie jest konkurencja, proponuje się lepsze świadczenia o lep-
szym standardzie. W Gminie Borne Sulinowo Dyrektor ZOZ p. Bielicki, aby zwiększyć po-
ziom usług dla ludności, wykorzystuje nie swoją bazę, czyli Dom Pomocy Społecznej. Od-
powiadając Burmistrzowi Gminy na pytanie o korzyści, wynikające z funkcjonowania Domu 
Pomocy Społecznej i jego rozszerzonej funkcji powiedział, iż główna korzyść to to, że z 45 
miejsc mieszkalnych uruchomiono 129. Dzisiaj Dom Pomocy Społecznej jest jednym ze zna-
czących zakładów pracy w Gminie Borne Sulinowo. W związku z działaniami inwestycyjny-
mi w zakresie uruchomienia Ośrodka dla Osób Chorych na Stwardnienie Rozsiane, urucho-
mionych zostanie 40-45 nowych stanowisk pracy; głównie będą to propozycje zatrudnienia 
dla kobiet z wykształceniem pielęgniarskim. Ponadto wiele osób bezrobotnych z terenu mia-
sta i gminy Borne Sulinowo znajduje zatrudnienie w okresie prowadzonych robót inwestycyj-
nych – od października 2004 r. zatrudniono około 80 osób. Jak ośrodek zostanie uruchomio-
ny, będą mogli rehabilitować 500 osób, będą przyjeżdżać również osoby odwiedzające cho-
rych. Będzie także prowadzona komercyjna rehabilitacja, bowiem w budynku ośrodka znaj-
dują się dwa apartamenty. Będzie też kriokomora i basen do wykonywania pewnych zabie-
gów. Ośrodek ten przyczyni się do promocji miasta, bo jest on drugim w kraju. Poinformo-
wał, że Gmina Borne Sulinowo docelowo w 2013 roku powinna uzyskać status uzdrowiska,  
a uruchomienie Ośrodka dla Osób Chorych na Stwardnienie Rozsiane jest pierwszym kro-
kiem w tym kierunku. Podziękował za przekazane mienie na rzecz Domu Pomocy Społecz-
nej, tj. ponad 1 ha parku przy DPS i obiekt garażowy przy Ośrodku Zdrowia. Powyższe po-
zwoli na zagospodarowanie tego kompleksu nieruchomości z przeznaczeniem na wykorzysta-
nie dla potrzeb DPS. Planują rozszerzyć usługi rehabilitacji o hipoterapię. Będzie to kolejny 
element, którego nikt nie wyrwie z Bornego Sulinowa, a rozszerzony zostanie pakiet świad-
czeń. Zakładają, że usługi w Ośrodku (zwłaszcza ambulatoryjne) świadczone będą nie tylko 
dla osób chorych tam przebywających, ale także dla mieszkańców. Jednak zależeć to będzie 
od Narodowego Funduszu Zdrowia – od zakontraktowania świadczeń. Po tym wypowiedział 
się na temat uruchomienia filii Pogotowia Ratunkowego. Poinformował, że na ostatniej Sesji 
Rady Powiatu w Szczecinku zarzucono mu, że uruchomiono w Barwicach, bo tam Starosta 
mieszka. Zwrócił jednak uwagę, że dla uruchomienia filii pogotowia muszą być konkretne ar-
gumenty. Powiedział, że w Bornem Sulinowie w 2005 roku ma nastąpić uruchomienie filii 
pomocy doraźnej. Wielokrotnie spotykał się z dyrektorem Narodowego Funduszu Zdrowia  
w Szczecinie na temat uruchomienia w Bornem Sulinowie filii pogotowia ratunkowego. Pod-
kreślił, że nie jest to łatwe, ale deklaracje są. Jeżeli uda się w tym roku, to będzie sukces, jak 
od 1 stycznia 2006 r. to też sukces, ale mniejszy, a jak od 1 lipca 2006 r. to będzie bardzo do-
brze. Podziękował Burmistrzowi Gminy Borne Sulinowo za deklaracje wniesienia udziału 
własnego w to przedsięwzięcie (użyczenie obiektu, przystosowanie do wymogów, wyposaże-
nie w meble, sprzęt), bo to też pomaga przełamać pewne bariery. Poinformował, że przejmu-
jąc obiekty garażowe przy Ośrodku Zdrowia w Bornem Sulinowie, zamierzają przygotować 
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garaż na karetkę. Powiedział, że zapomniał o części kompleksu garażowego i zwrócił się  
z prośbą, żeby też przekazać dla potrzeb Domu Pomocy Społecznej. Na koniec zwrócił obec-
nym uwagę na dobrą współpracę pomiędzy nim a Burmistrzem Gminy Borne Sulinowo i Dy-
rektorem Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie.  
Więcej głosu nie zabierano. 
 
 
Ad.6) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek przedstawił informację o pracach organów 
Rady, która stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
W trakcie trwania obrad przybył 1 radny; aktualnie w Sesji uczestniczy 12 radnych.  
 
Po przedstawieniu informacji zapoznał z treścią pisma Pani Iwony Forszpaniak w sprawie 
pomocy finansowej na zakup pompy insulinowej dla jej syna. Zwrócił się z prośbą do Burmi-
strza o wsparcie finansowe, jak również do radnych, aby część swoich diet przeznaczyli na 
ten cel. 
W dalszej kolejności przeczytał treść pisma-odwołania Pana Nowakowskiego od uchwały 
podjętej przez Radę Miejską w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Gminy Borne Suli-
nowo. Poinformował, że do pisma załączone są pewne dokumenty, a ww. po drodze przegry-
wał różne sprawy. W związku z tym odwołaniem zwrócił się do radcy prawnego o wypowie-
dzenie się w tym temacie. 
Poinformował też o wpływie pisma pani Małgorzaty Czerskiej, która chce uratować małżeń-
stwo, bowiem podopieczna Ośrodka Pomocy Społecznej (ma przyznaną pomoc domową) roz-
bija jej związek. Adresatem pisma jest Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej  
w Bornem Sulinowie, a Radzie Miejskiej zostało przesłane do wiadomości. Wpłynęły rów-
nież do jego wiadomości pisma od Stowarzyszenia Przedsiębiorców i Kupców Bornego Suli-
nowa, w których Zarząd Stowarzyszenia nie zgadza się na skrócenie okresu wypowiedzenia 
dla Stowarzyszenia Trzeźwościowego „Pierwszy Krok” i Środowiskowego Koła PCK. 
 
Po tym przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, tj. Wystąpienia przewodni-
czących jednostek pomocniczych gminy. 
 
 
Ad.7) 
 
W punkcie Sesji poświęconemu wystąpieniom przewodniczących jednostek pomocniczych 
gminy głos zabrali: 
− Jadwiga Kubicka (Sołtys Sołectwa Jeleń) korzystając z obecności Dyrektora Powiatowego 

Zarządu Dróg, zgłosiła wniosek o budowę chodnika na odcinku przy drodze Jeleń-
Przyjezierze. W uzasadnieniu podała, że zagrożenie bezpieczeństwa jest ogromne i ten 
chodnik jest potrzebny. 

 
− Józef Arapinowicz (Sołtys Sołectwa Uniemino) wrócił do tematu remontu świetlicy  

w Unieminie. Podziękował za okna, ale zwrócił uwagę na problem ze światłem, bowiem 
właściciel go odciął. 

 
− Kazimierz Ziółkowski (Sołtys Sołectwa Kiełpino) poinformował, że na drodze do Kiełpi-

na są straszne dziury, a ponadto niewykoszone pobocza. 



 12 

− Czesława Łukaszuk (Sołtys Sołectwa Silnowo) zapytała, czy w roku bieżącym będą ko-
szone gminne tereny, bo słyszała, że sołtysi mają kosić. Powiedziała, że ona nie ma ko-
siarki, a mieszkańcy sołectwa nie chcą zgodzić się na jej zakup z funduszy sołeckich.  
W związku z tym prosiła o rozwiązanie tego problemu. Korzystając z obecności gości, 
zwróciła się z prośbą o przekazanie zbytecznych używanych komputerów na rzecz świe-
tlicy w Silnowie. Poinformowała, że aktualnie posiada tylko jeden komputer, jest to mało, 
bowiem osób chcących z niego skorzystać jest dużo. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak ustosunkowując się do poruszonego tematu budowy 

chodnika powiedział, że droga w Jeleniu jest drogą krajową a nie powiatową. Powiedział, 
że na następną Sesję zaprosi Dyrektora Dróg Krajowych ze Szczecina, aby ten problem  
w końcu zakończyć. W sprawie światła w świetlicy w Unieminie powiedział, że zostanie 
zrobione. Aktualnie zlecono prawidłowe podłączenie do świetlicy i problem niedługo zo-
stanie rozwiązany. Odnośnie wykaszania gminnych terenów powiedział, że niedawno się 
o tym dowiedział, a sprawy w tym zakresie prowadził jego zastępca. Tym niemniej prze-
prowadził rozmowę z Prezesem Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych i zakład ten przy-
stąpi do wykaszania miejsc gminnych – zacznie od Silnowa. Zwrócił się do obecnych soł-
tysów (tych sołectw, w których nie posiadają kosiarek), aby zgłaszali potrzeby w zakresie 
wykaszania terenów gminnych do pracownika tut. Urzędu p. Zająca. W sprawie dziur na 
drodze do Kiełpina i wykaszania jej poboczy powiedział, iż w międzyczasie wyszło, że 
droga ta jest własnością gminy, a nie powiatu i te dziury w ciągu miesiąca zostaną załata-
ne. 

 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 20 minutową przerwę. 
Po przerwie. 
 
 
Ad.10) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że radni otrzymali informację 
na temat przygotowania Miasta i Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2005 
roku. 
Powyższa informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Po tym poprosił Przewodniczącego Komisji ds. Kultury Fizycznej i Turystyki o przedstawie-
nie opinii komisji w tym zakresie. 
 
Radny Dariusz Skiba (Przewodniczący Komisji ds. Kultury Fizycznej) przedstawił opinię 
komisji na temat przygotowania Gminy Borne Sulinowo do sezonu turystycznego w 2005 ro-
ku. Poinformował, że komisja na posiedzeniu w dniu 14 czerwca 2005 r. zapoznała się z in-
formacją na temat przygotowania do sezonu turystycznego w 2005 roku. W oparciu o przed-
stawiony materiał, wyjaśnienia Kierownika Referatu Rozwoju, Promocji i Współpracy, jak 
również własne spostrzeżenia - Komisja pozytywnie oceniła stan przygotowania gminy do se-
zonu turystycznego w roku bieżącym. 
Nie mniej jednak członkowie komisji wnoszą następujące sugestie i uwagi: 
1. Wykonanie tablic informacyjnych o miastach partnerskich gminy oraz uzupełnienie wita-

czy o te elementy. 
2. Uzupełnienie planu miasta Borne Sulinowo o piktogram Posterunku Energetycznego. 
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3. Zobowiązanie zarządcy gminnych pól namiotowych i kąpielisk (Ośrodek Sportu i Rekre-
acji w Bornem Sulinowie) do bieżącego nadzoru nad powyższymi terenami, a w szcze-
gólności terenami dzierżawionymi (pole i kąpielisko w Łubowie). 
W związku ze stwierdzonym niewywiązywaniem się z zapisów umowy dzierżawy pola 
namiotowego w Łubowie komisja sugeruje podjęcie działań zmierzających do rozwiąza-
nia umowy z dotychczasowym dzierżawcą. 

4. Zobowiązanie zarządców pól namiotowych i kąpielisk do oznakowania tabliczkami in-
formacyjnymi o stanie prawnym tych terenów, ze wskazaniem właściciela, zarządcy bądź 
dzierżawcy. 

5. Ustawienie znaków zakazu wjazdu wszelkich pojazdów na kąpieliska z wyłączeniem po-
jazdów uprzywilejowanych (służby porządkowe, bezpieczeństwa, medyczne itp.) 

Pisemna opinia komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności głos zabrał Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek, który za-
sugerował, wzorem innych gmin w Polsce, ustawienie na terenie naszej gminy plansz z za-
znaczonymi wolnymi terenami do inwestowania. Poinformował, że na terenie Województwa 
Zachodniopomorskiego gminy nadmorskie już to robią. Dlatego należy się nad tym zastano-
wić i w paru miejscach ustawić takie plansze. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że przyjął wszystkie uwagi komisji, jak również 
uznał uwagę Przewodniczącego Rady Miejskiej za cenną. Podkreślił, że cały czas głowi się, 
jak do naszej gminy ściągnąć inwestorów. 
 
Radna Małgorzata Sobolewicz powiedziała, że w poprzednich latach pani Szlońska zajmowa-
ła się naprawami pomostów na kąpieliskach gminnych. Zasygnalizowała, że na kąpielisku  
w Silnowie Dolnym brakuje w pomoście paru desek i trochę płotu. Zapytała, kiedy to będzie 
wykonane. 
Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bornem Sulinowie Eugeniusz Szybisty odpowiedział, 
że w ciągu 2 tygodni zostanie wykonane, tj. do rozpoczęcia sezonu 24 czerwca br. 
 
Radny Marian Wyrzykowski zapytał, kiedy będzie wiadomy termin remontu pomostu w Bor-
nem Sulinowie. 
 
Dyrektor OSiR Eugeniusz Szybisty odpowiedział, że zadanie to zostanie wykonane w termi-
nie uzgodnionym w przetargu. 
 
Radny Marian Wyrzykowski zapytał, kiedy. 
 
Dyrektor OSiR Eugeniusz Szybisty powiedział, że nie miał do wglądu dokumentacji przetar-
gowej, znajduje się ona w Referacie Inwestycyjnym Urzędu Miasta i Gminy. 
 
Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że w ciągu 2 tygodni pomost zostanie napra-
wiony. Po tym zwrócił się do Przewodniczącego Rady Miejskiej o oddanie głosu Kierowni-
kowi Referatu Rozwoju, Promocji i Współpracy. 
 
Kierownik Referatu Rozwoju, Promocji i Współpracy Katarzyna Szlońska-Spirin powiedzia-
ła, że uwaga Przewodniczącego Rady Miejskiej jest cenna. Ustosunkowując się do tej sugestii 
poinformowała, że nawiązała kontakt z Telewizją Polonia, która bezpłatnie (za noclegi i wy-
żywienie) pod nasz scenariusz zrobi program o możliwości zainwestowania i zamieszkania  
w Bornem Sulinowie. 
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Więcej głosu nie zabierano. 
 
 
Ad.11) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że każdy radny wraz z zawia-
domieniem o sesji otrzymał materiały pisemne zawierające ofertę kulturalną oraz sportowo-
rekreacyjną dla dzieci i młodzieży oraz turystów na okres wakacji w 2005 roku.  
Przedmiotowe materiały stanowią załączniki do protokołu:  
1) oferta Ośrodka Kultury w Bornem Sulinowie – nr 11; 
2) oferta Ośrodka Sportu i Rekreacji w Bornem Sulinowie – nr 12. 
 
Zwracając się do radnych zapytał, czy mają pytania odnośnie przedstawionych ofert. 
 
Głosu w dyskusji nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł 
do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 
 
 
Ad.12) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że sprawozdanie z realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za okres od 1 
stycznia do 31 maja 2005 r. również każdy radny otrzymał przed sesją. 
Powyższe sprawozdanie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
Zapytał, czy są pytania do przedstawionego materiału. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do realizacji kolejnego punktu porządku Sesji, tj. 
podjęcia uchwał.  
 
 
Ad.13) 
Podjęcie uchwał 
 
13.1 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poinformował, że projekt uchwały dotyczy 
rozpatrzenia skargi na nieudzielenie odpowiedzi na pismo przez Burmistrza Gminy Borne Su-
linowo. Skarga ta była rozpatrywana przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Bornem Su-
linowie, która uznała ją za zasadną. 
Zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania odnośnie projektu uchwały. 
 
Zapytań nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 10 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny (1 radny nie głosował). 
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Uchwała Nr XXIV/280/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie rozpatrzenia skargi na nieudzielenie odpowiedzi na pismo przez Bur-
mistrza Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
13.2 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że projekt uchwały dotyczy zbycia nieruchomo-
ści zabudowanej w m. Dąbrowica. Sprzedaż nastąpi w drodze bezprzetargowej, bowiem 
zgodnie z obowiązującymi przepisami najemcy, z którym zawarta jest umowa na czas nie-
określony, przysługuje pierwszeństwo w nabyciu nieruchomości. Zapytał, czy są uwagi do 
projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXIV/281/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
13.3 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek wyjaśnił, że przedmiotowy projekt uchwały 
dotyczy zbycia w drodze bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy lokalu miesz-
kalnego nr 3, położonego w budynku przy ul. Kościuszki 26 w Łubowie. 
Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXIV/282/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
13.4 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały zawiera wy-
kaz budynków położonych w Kłominie, które ze względu na zły stan techniczny proponuje 
się do likwidacji, a tym samym upoważnia i zobowiązuje Burmistrza Gminy Borne Sulinowo 
do podjęcia wszelkich działań w tym zakresie. 
Zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do przedmiotowego projektu uchwały. 
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Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 10 radnych, 
− przeciw głosował 1 radny, 
− głosów wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXIV/283/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zobowiązania Burmistrza Gminy Borne Sulinowo do likwidacji bu-
dynków w Kłominie została podjęta i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
13.5 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że przedmiotowy projekt 
uchwały dotyczy przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania Prze-
strzennego Miasta Borne Sulinowo. Przypomniał, że projekt uchwały został wycofany z po-
rządku poprzedniej Sesji z uwagi na konieczność przystąpieniem najpierw do sporządzenia 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Borne 
Sulinowo w obrębie miasta Borne Sulinowo. 
Zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXIV/284/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia Miejscowego Planu Zagospodarowania 
Przestrzennego Miasta Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 18 do pro-
tokołu. 
 
 
13.6 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do 
proponowanych zmian w Regulaminie wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach 
prowadzonych przez Gminę Borne Sulinowo. 
 
Uwag nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXIV/285/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zmiany Regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych 
w szkołach prowadzonych przez Gminę Borne Sulinowo została podjęta i stanowi za-
łącznik nr 19 do protokołu. 
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13.7 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi do 
proponowanych zmian w Regulaminie udzielania pomocy materialnej o charakterze socjal-
nym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Borne Sulinowo. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr XXIV/286/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zmiany Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze so-
cjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta  
i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
 
13.8 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek przypomniał, że projekt przedmiotowej 
uchwały był rozpatrywany na poprzedniej Sesji, jednakże nie została ona podjęta. Komisja 
Budżetowo-Gospodarcza, która opiniowała projekt uchwały wydała opinię negatywną, bo-
wiem posiadane wówczas informacje były bardzo ogólnikowe i nie było wiadomo, ile gmina 
będzie musiała zainwestować w to przedsięwzięcie. W okresie od tamtej sesji odbyło się spo-
tkanie robocze z Prezesem Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty w sprawie wspólnego 
przedsięwzięcia pn. „Zintegrowana Gospodarka Wodno-Ściekowa w Dorzeczu Parsęty” reali-
zowanego z Funduszu Spójności, w trakcie którego wyjaśnione zostały również kwestie  
w zakresie przystąpienia do kolejnego projektu pn. „Subregionalny Program Rewitalizacji 
Miast i Gmin Dorzecza Parsęty na bazie Zintegrowanego Markowego Produktu Turystyczne-
go Szlak Solny”. Po tym zapytał, czy są jakieś uwagi do przedmiotowego projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIV/287/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie przystąpienia do realizacji projektu „Subregionalny Program Rewita-
lizacji Miast i Gmin Dorzecza Parsęty na bazie Zintegrowanego Markowego Produktu 
Turystycznego Szlak Solny” została podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
 
13.9 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 10 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/288/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie przyjęcia zmian w Statucie Związku Miast i Gmin Dorzecza Parsęty 
została podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
13.10 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt przedmiotowej 
uchwały dotyczy zmiany w załączniku zawierającym imienny wykaz inkasentów, a mianowi-
cie podane jest imię i nazwisko nowo wybranego sołtysa Sołectwa Starowice. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
 
Uchwała Nr XXIV/289/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta i stano-
wi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
13.11 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy 
zmiany zapisu pkt 2 w § 3 uchwały w sprawie utworzenia rachunków dochodów własnych,  
a mianowicie otrzymuje brzmienie: „prowizje od ubezpieczeń”. Po tym zapytał, czy są uwagi 
do projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
 
Uchwała Nr XXIV/290/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXII/256/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulino-
wie z dnia 31 marca 2005 r. w sprawie utworzenia rachunków dochodów własnych zo-
stała podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
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13.12 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki „Przedsiębiorstwo Wodociągów i Ka-
nalizacji - spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” w Szczecinku oraz objęcia jednego 
udziału w spółce o wartości nominalnej 700,00 zł. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIV/291/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do spółki „Przedsiębiorstwo Wodo-
ciągów i Kanalizacji - spółka z ograniczoną odpowiedzialnością” w Szczecinku oraz ob-
jęcia jednego udziału w spółce o wartości nominalnej 700,00 zł została podjęta i stanowi 
załącznik nr 25 do protokołu. 
 
 
13.13 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do radnych, czy mają pytania 
odnośnie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Suli-
nowo na 2005 rok (zwiększenie dochodów budżetu gminy o kwotę 24.500,-zł).  
 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
− Radny Zbigniew Kuta prosił o przedstawienie celowości przeznaczenia środków w kwo-

cie 2.000,-zł z rezerwy budżetowej jako dofinansowanie reaktywacji lotniska w Zegrzu 
Pomorskim. Przypomniał, że temat lotniska w Zegrzu był rozpatrywany na jednej z Sesji 
Rady Miejskiej, na której pomoc w tym zakresie została odrzucona. Dlatego nie wie, jak 
komisje pracowały, jaka jest opinia w tym względzie. 

 
− Radny Marian Wyrzykowski – członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej powiedział, że 

ten temat był rozpatrywany na posiedzeniu komisji. Uzyskano informację, że dofinanso-
wanie reaktywacji lotniska w Zegrzu stanowi jednorazową doraźną pomoc, którą Bur-
mistrz Gminy wyasygnował z rezerwy budżetowej. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak w uzupełnieniu dodał, że dla niego te trzy wnioski, które 

złożył do ZPORR są najważniejsze. Są to wnioski dotyczące następujących inwestycji: 
adaptacji budynku powojskowego w Bornem Sulinowie na obiekt kulturalno-oświatowy 
(izba muzealna), modernizacji miejskiego systemu ciepłowniczego w oparciu o biomasę 
oraz budowy zaplecza socjalno-technicznego do obsługi stadionu w Bornem Sulinowie. 
Był u Prezydenta Miasta Koszalina, który jest szefem Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 
Pomorza Środkowego, jak również członkiem Regionalnego Komitetu Sterującego. Pod-
kreślił, że akt wsparcia 2.000,-zł, przy poparciu wniosków o przyznanie środków finan-
sowych na 3 inwestycje, jest tylko aktem dobrej woli. Pomimo wysokiej lokaty wniosków 
i tak należy robić wszystko, żeby Regionalny Komitet Sterujący przyznał dodatkowe 
punkty, a nie zawsze wniosek o wysokiej lokacie uzyskuje dofinansowanie. Dlatego za 



 20 

namową Starosty Szczecineckiego proponuje Wysokiej Radzie udzielenie tego wsparcia 
finansowego z przeznaczeniem na reaktywację lotniska w Zegrzu. Nasze wnioski są bar-
dzo ważne, a to stanowi akt dobrej woli we współpracy. Poinformował, iż wie, że Prezy-
dent Koszalina, który jest szefem Stowarzyszenia ma problemy w tym zakresie. Na koniec 
stwierdził, że tyle ma na swoje usprawiedliwienie i zwrócił się z prośbą, żeby przyznać te 
2 tys. zł. 

 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwracając się do obecnych stwierdził, że 

te 2 tys. zł stanowią tzw. „dojście”. 
 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że on to nazywa aktem dobrej woli. Dodał, 

iż wie, że większość gmin takiej jednorazowej pomocy udzieliła. Jednocześnie stwierdził, 
iż pamięta, że Rada Miejska nie wyraziła zgody na podejmowanie działań w stosunku do 
lotniska w Zegrzu Pomorskim i przystąpienia do Stowarzyszenia, do czasu rozwiązania 
problemu podobnej treści w naszej gminie. 

 
− Radny Ryszard Okleciński powiedział, że ta uchwała znacznie redukuje zagospodarowa-

nie jeziora Pile w m. Piława, tj. z 70 tys. zł do 31 tys. zł. Jego zdaniem jest to drastyczne 
obcięcie środków, bowiem pozwoli tylko na wykonanie operatu, map geodezyjnych. Jest 
to suma bardzo mała i niewiele wniesie. Przypomniał, że od 6 lat monitują, żeby przystą-
pić do tego działania. Dlatego zwrócił się do kolegów i koleżanek radnych, żeby nie od-
rzucali ustalonych środków na realizację tego zadania. 

 
− Radna Anna Pruska powiedziała, że przeanalizowała budżet na rok 2005. W załączniku 

do uchwały budżetowej, zawierającej limit wydatków na wieloletnie programy inwesty-
cyjne czytamy: na zagospodarowanie nadbrzeża jeziora Pile w m. Borne Sulinowo – 
70.000,-zł (wartość kosztorysowa zadania i wartość przewidywana), na zagospodarowanie 
nadbrzeża jeziora Pile w m. Piława – 33.100,-zł. W dalszej części na rok 2005 zaplano-
wano: zagospodarowanie nadbrzeża jeziora Pile w m. Piława – 70.000,-zł, a na zagospo-
darowanie nadbrzeża jeziora w m. Borne Sulinowo – 33.100,-zł. W załączniku nr 3 do 
projektu uchwały zmieniającej budżet na te same tytuły inwestycyjne zaplanowano: na 
zagospodarowanie nadbrzeża jeziora w Bornem Sulinowie 70.000,-zł, natomiast w Piła-
wie 133.100,-zł (wartość kosztorysowa zadania i wartość przewidywana). W dalszej czę-
ści załącznika nr 3 na 2005 r. zaplanowano: na zagospodarowanie nadbrzeża jeziora Pile 
w Piławie 70.000,-zł, a w Bornem Sulinowie 33.100,-zł. W związku z tym zapytała: co, 
gdzie i ile. 

 
− Radny Ryszard Okleciński zwrócił wszystkim uwagę na to, że jak sprawa dojdzie do Po-

wiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, to dojście do jeziora w Piławie będzie tyl-
ko z samolotu. Aktualnie są tylko dojścia bagienne. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, iż konstruując budżet Gminy na 2005 rok 

nie wiedział, że zawali się pomost w Bornem Sulinowie, którego koszt remontu wyniesie 
około 40.000,-zł. Jednocześnie poinformował, iż oglądając pomost wydawało mu się, że 
wystarczy tylko wzmocnienie i wymiana desek – niewielkim nakładem uda się naprawić. 
Aktualnie okazało się, iż nie można zrobić tak, że się go podepsze, bowiem korzysta  
z pomostu wielu turystów. Należałoby go zamknąć, ale odgrywa on ważną rolę, gdyż od-
bywają się tu zawody wędkarskie. Powiedział, że zaplanowana w budżecie gminy kwota 
na zagospodarowanie nadbrzeża jeziora Pile w m. Piława i tak nie wystarczy, bowiem in-
westycja musi być rzędu 500 tys. zł i żadne 20 tys. zł nie rozwiąże problemu. Stwierdził, 
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iż on może jedno obiecać, że wykonamy to zadanie, ale najpierw należy sporządzić do-
kumentację, aby móc wystąpić o dofinansowanie ze źródeł zewnętrznych. Za te 70 tys. zł 
byśmy tylko plażę zrobili. Pozostała kwestia drogi, którą należy wykonać. Poinformował, 
że ma koncepcję, która została zlecona; zlecone zostaną projekty techniczne, żeby wystą-
pić o środki zewnętrzne, bowiem bez projektów inwestycja nie zostanie wykonana.  

 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy ten projekt już się robi, bo 

może być musztarda po obiedzie. Przyznał rację Burmistrzowi, że dokumentacja musi być 
zrobiona, bo bez niej żadnej inwestycji się nie wykona. W związku z tym jeszcze raz za-
pytał, czy zleciło się wykonanie dokumentacji, czy dopiero zrobiono przetarg. Powiedział 
też, iż dzisiaj dowiedział się o ul. Zakątnej w Łubowie, że tylko część będzie remontowa-
na. Stwierdził, że tam trzeba zrobić całość. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak ustosunkowując się do tematu zagospodarowania nad-

brzeża jeziora Pile w Piławie powiedział, że w tym roku ze środków budżetu gminy wy-
konana zostanie dokumentacja i plaża. 

 
− W trakcie dyskusji zauważono, że temat zagospodarowania nadbrzeża jeziora Pile w m. 

Piława nie jest przedmiotem omawianego projektu uchwały w sprawie wprowadzenia 
zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok, natomiast proponowana zmiana 
ujęta jest w kolejnym projekcie uchwały zmieniającej budżet. 

 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek, w związku z zaistniałą sytuacją zwrócił 

się do Burmistrza i Skarbnika Gminy, aby na jednej Sesji przedstawiano tylko jeden pro-
jekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 
rok. Po tym poprosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienie pierwszego projektu uchwały zmie-
niającej budżet. 

 
− Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy na 

rok 2005 – szczegółowe wyjaśnienie stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają jeszcze jakieś 
pytania. 
 
W związku z tym, że głosu już nie zabierano, Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt 
uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 10 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/292/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok 
została podjęta i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
 
13.14 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Burmistrza Gminy, aby w dwóch 
słowach przedstawił osiągnięcia w zakresie finansowania dokumentacji, tj. projektów inwe-
stycji Gminy Borne Sulinowo w ramach programu „Zintegrowana gospodarka wodno-
ściekowa Dorzecza Parsęty”. 
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Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że doszło do spotkania z Prezesem Związku 
Miast i Gmin Dorzecza Parsęty, na które zaproszeni zostali radni Rady Miejskiej w Bornem 
Sulinowie. Zauważył, iż to, co wstępnie mówił, że uda się obniżyć koszty przygotowania do-
kumentacji projektowej – potwierdziło się. Ogólny koszt przygotowania dokumentacji wyno-
sić będzie w granicach 1.500 tys. zł, a te 600 tys. zł jest niezbędną kwotą na przygotowanie 
decyzji środowiskowych, w tym 250 tys. zł na wykonanie podkładów geodezyjnych, a pozo-
stała kwota na decyzje środowiskowe na konkretne zadania. Poinformował, że decyzje śro-
dowiskowe dostarczymy w terminie późniejszym, a jak Rada Miejska uchwali tę uchwałę, to 
przystąpimy do ich opracowywania w trybie pilnym. Poinformował również, że 15 lipca br. 
zostanie zawieziony do Brukseli wniosek o dofinansowanie realizacji wspólnego przedsię-
wzięcia w ramach gospodarki wodno-ściekowej ze środków Funduszu Spójności. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIV/293/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu preferencyjnego ze środków Funduszu Rozwoju 
Inwestycji Komunalnych została podjęta i stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
 
 
13.15 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Skarbnika Gminy o ustne przed-
stawienie proponowanych zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 r. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska przedstawiła proponowane zmiany w budżecie gminy na rok 
2005 – szczegółowe wyjaśnienie stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
W dyskusji nad projektem uchwały głos zabrali: 
 
− Radny Tomasz Skowronek zapytał, co to jest remont budynku mieszkalnego wielorodzin-

nego w m. Kłomino (nowe zadanie) – 20.000,-zł. 
− Kierownik Referatu Inwestycji Bogdan Korpal wyjaśnił, że powyższe dotyczy budynku 

socjalnego, w którym zameldowano kilkanaście rodzin. Proponowane środki w kwocie 
20.000,-zł przeznaczone zostaną na remont mieszkania dla rodziny, która otrzymała nakaz 
eksmisji. 

− Burmistrz Gminy Józef Tomczak stwierdził, iż rozumie intencję pytania radnego Skow-
ronka, bowiem wcześniej mówiliśmy o całkowitym wyprowadzeniu rodzin z Kłomina. 
Powiedział, że wyprowadzimy rodziny z dziećmi, bowiem nie stać nas na dowóz do Syp-
niewa (1 km kosztuje nas 12 zł). Poinformował, że wpływają do Urzędu decyzje o przy-
dział mieszkania socjalnego, zastępczego, dlatego dla pewnej grupy osób ten budynek w 
Kłominie byśmy zatrzymali. Za dużo środków finansowych włożyliśmy w jego remont, a 
i tak nie stać nas na rozbiórkę bloków. 

− Radny Tomasz Skowronek powiedział, że podjęliśmy uchwałę o zakupie budynku w Bor-
nem Sulinowie z przeznaczeniem na mieszkania socjalne, a z Kłomina mieliśmy całkowi-
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cie wyprowadzić aktualnie mieszkające tam rodziny. Zwrócił uwagę Burmistrzowi, że je-
żeli Rada Miejska zakupiła obiekt, to trzeba było przewidzieć ile osób przenosimy. 

− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że nie zgadza się ze zdaniem radnego 
Skowronka, bowiem Rada Miejska zakupiła obiekt na 45 mieszkań, a złożonych wnio-
sków jest około 85. Ponadto dochodzą decyzje eksmisyjne, stąd konieczność – pomimo 
wyprowadzenia osób z Kłomina – przygotowania trzech dodatkowych mieszkań. Podał 
przykład sytuacji w Piławie, tj. konieczności wyprowadzenia rodziny z budynku, który 
grozi zawaleniem. 

− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zasugerował Burmistrzowi odkupienie 
kolejnego obiektu w Bornem Sulinowie i przystosowania na mieszkania socjalne, żeby-
śmy całkowicie wynieśli się z Kłomina. Zwrócił również Burmistrzowi uwagę, żeby ra-
czej skupiał się na pustostanach w Bornem Sulinowie. 

− Burmistrz Gminy Józef Tomczak powiedział, że jemu również żal tych 20 tys. zł, ale na 
razie musimy, bo jest to przymus wynikający ze zdjęcia obciążenia gminy budynkiem za-
grażającym zawaleniem. Podkreślił, że już dalej nie możemy czekać.  

− Radny Marian Wyrzykowski powiedział, że na Komisji Budżetowo-Gospodarczej właśnie 
tym Burmistrz ich przekonał, że trzeba szybko wyprowadzić tych ludzi. 

 
Więcej głosu w dyskusji nie zabierano. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w tej uchwale tytuły inwestycyjne są rozpisa-
ne na czynniki pierwsze. Zwrócił uwagę, że jak któreś zadanie nie zostanie wykonane w ja-
kimś procencie, to nie ma absolutorium i nawet Regionalna Izba Obrachunkowa nie pomoże. 
Po tym poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 8 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymało się od głosu 4 radnych. 
 
Uchwała Nr XXIV/294/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok 
została podjęta i stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 
 
13.16 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poprosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienie 
kolejnego projektu uchwały zmieniającej budżet gminy na 2005 rok. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Jóskowska wyjaśniła, że zmiana dotyczy przeniesienia środków  
w kwocie 30.000,-zł z przeznaczeniem na zakup samochodu dla Komisariatu Policji w Bor-
nem Sulinowie zgodnie z podpisanym porozumieniem. Środki te pokryte będą z rezerwy bu-
dżetu gminy. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 8 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymało się od głosu 4 radnych. 
 



 24 

Uchwała Nr XXIV/295/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2005 rok 
została podjęta i stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
 
13.17 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zapytał, czy ktoś ma uwagi do projektu 
uchwały w sprawie zwolnień przedsiębiorców od podatku od nieruchomości położonych na 
terenie Gminy Borne Sulinowo. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 11 radnych, 
− przeciw nie głosował żaden radny, 
− wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała Nr XXIV/296/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie zwolnień przedsiębiorców od podatku od nieruchomości położonych 
na terenie Gminy Borne Sulinowo została podjęta i stanowi załącznik nr 32 do protoko-
łu. 
 
 
13.18 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poinformował, że przedmiotowy projekt 
uchwały dotyczy utworzenia obwodu głosowania w Domu Pomocy Społecznej w Bornem Su-
linowie, w związku z zarządzonymi wyborami do Sejmu i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 
oraz wyborami Prezydenta RP. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIV/297/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie utworzenia obwodu głosowania Nr 6 w Domu Pomocy Społecznej w 
Bornem Sulinowie w związku z zarządzonymi wyborami do Sejmu Rzeczypospolitej 
Polskiej i Senatu Rzeczypospolitej Polskiej oraz wyborami Prezydenta Rzeczypospolitej 
Polskiej została podjęta i stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
 
13.19 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że projekt uchwały dotyczy 
przystąpienia przez Gminę Borne Sulinowo do projektu związanego z wyrównywaniem szans 
edukacyjnych poprzez programy stypendialne, finansowanego ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego i Budżetu Państwa oraz uchwalenia regulaminu przyznawania i prze-
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kazywania stypendiów dla uczniów szkoły ponadgimnazjalnej prowadzonej przez Gminę 
Borne Sulinowo w roku szkolnym 2005/2006. Przypomniał, że uchwała podobnej treści była 
podejmowana w roku ubiegłym na rok szkolny 2004/2005. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
− za głosowało 12 radnych, 
− głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XXIV/298/2005 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 16 czerwca 
2005 r. w sprawie przystąpienia przez Gminę Borne Sulinowo do projektu realizowane-
go w ramach Priorytetu 2 „Wzmocnienie rozwoju zasobów ludzkich w regionach” Dzia-
łanie 2.2 „Wyrównywanie szans edukacyjnych poprzez programy stypendialne” Zinte-
growanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego finansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego i Budżetu Państwa oraz uchwalenia Regulaminu 
przyznawania i przekazywania stypendiów na wyrównywanie szans edukacyjnych dla 
uczniów szkoły ponadgimnazjalnej prowadzonej przez gminę Borne Sulinowo w roku 
szkolnym 2005/2006 została podjęta i stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 
 
Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji ds. Oświaty i Kultury na temat pro-
jektów uchwał, których opiniowanie należy do kompetencji komisji, stanowią załączniki nr 
35 i nr 36 do protokołu. 
 
 
Ad.14) 
 
W interpelacjach, wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek poruszył następujące sprawy: 

1. Zwracając się do Burmistrza Gminy powiedział, żeby przekazał Prezesowi Przedsię-
biorstwa Usług Komunalnych (bo go zwolnił z sesji), że dzisiejsza Sesja jest ostatnia, 
na której mówi o regulaminie cmentarzy. Regulaminy powinny wisieć na każdym 
cmentarzu, tj. tam, gdzie są czynne cmentarze. Powiedział, że do końca czerwca 
przedmiotowe regulaminy powinny zostać na nich zamieszczone. 

2. Na zebraniu w Łubowie poruszono temat remontu ul. Zakątnej. Dzisiaj dowiedział się, 
że ulica ta nie będzie cała robiona. Stwierdził, że projekt techniczny ma być wykonany 
na remont całej ulicy, natomiast same prace remontowe wykonamy w ramach posia-
danych środków. 

3. Porządku na cmentarzu w Łubowie, zwłaszcza uporządkowania gruzu z likwidowa-
nych pomników. Dodał, że istnieje możliwość obsadzenia cmentarzy drzewkami z 
Kronospanu. 

4. Stanu drogi przy ul. Dolnej w Łubowie prowadzącej do kąpieliska. Zwrócił uwagę, że 
od kilku lat nic się tam nie dzieje. Zasugerował zaprojektowanie jej remontu i przecią-
gnięcie do plaży kanalizacji. 

 
− Radny Ryszard Okleciński zgłosił następujące zapytania: 

1. Skoro przepadła kwota 39 tys. zł to, co zostanie wykonane za te 31 tys. zł. 
2. Były zbierane informacje od sołtysów odnośnie przystanków autobusowych. Czy już 

przystąpiono do ich napraw. 
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3. Czy będzie przygotowywana uchwała o przystąpieniu do opracowania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego dla innej miejscowości Gminy Borne Suli-
nowo. Czy zaplanowana w budżecie Gminy na ten rok kwota 100 tys. zł pokryje tylko 
całość opracowania zmian w mieście Borne Sulinowo. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak udzielił następujących odpowiedzi: 

1. Regulamin cmentarza na pewno zostanie wywieszony na każdym cmentarzu, porządki 
również na cmentarzach będą robione. Stwierdził, że widzi dużą poprawę w czystości 
na cmentarzach, ale jak są uwagi, to też je przekaże. 

2. Odnośnie remontów przystanków powiedział, że cały materiał na naprawy już zaku-
piono. Ponadto pracownik Urzędu objechał i sprawdził wszystkie przystanki, zadanie 
zostało zlecone - do końca czerwca przystanki będą naprawione. 

3. W sprawie wykorzystania kwoty 31 tys. zł na zagospodarowanie nadbrzeża jeziora Pi-
le w m. Piława i zmniejszenia środków na to zadanie o 39 tys. zł powiedział, że te 39 
tys. zł sprawy nie zamyka. Na dniach spotyka się z Radą Sołecką w Piławie i powie, 
co będzie wykonane i co musi być wykonane. Ewentualnie na następnej Sesji zapro-
ponuje korektę budżetu gminy na rok 2005. 

4. Odnośnie tematyki planowania przestrzennego o odpowiedź poprosił Kierownika Re-
feratu Inwestycji. 

 
− Kierownik Referatu Inwestycji Bogdan Korpal powiedział, że za te 100 tys. zł wykonane 

zostaną podkłady geodezyjne. Natomiast, jeśli chodzi o przystąpienie do sporządzenia 
planów zagospodarowania przestrzennego dla innych miejscowości gminy powiedział, że 
funkcjonuje Gminna Komisja Planistyczno-Urbanistyczna, która w swojej pracy 
uwzględnia stanowisko wypracowane przez Radę Miejską w zakresie planowania prze-
strzennego. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak w uzupełnieniu dodał, że w IV kwartale br., po analizie 

przez Gminną Komisję Urbanistyczną, zaproponuje Radzie Miejskiej nowe uchwały w 
sprawie opracowania planów przestrzennego zagospodarowania dla innych miejscowości 
gminy (około 2-3 miejscowości). 

 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek zwrócił się do Burmistrza, aby do poło-

wy lipca br. każdy radny Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie otrzymał sprawozdanie 
zawierające stan zaawansowania inwestycji za I półrocze 2005 r. Zwrócił uwagę, że na-
tłok inwestycji jest straszny i będzie bardzo brzydko jak do końca roku wykonamy tylko 
50% tytułów inwestycyjnych. 

 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak zaproponował, żeby termin przedłużyć do 28 lipca, bo 

do tego czasu będą sporządzone sprawozdania finansowe. 
 
− Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek stwierdził, że do końca lipca br. każdy 

radny ma otrzymać przedmiotowe sprawozdanie. 
 
− Burmistrz Gminy Józef Tomczak zwrócił radnym uwagę na to, że część inwestycji nie 

może rozpocząć, bo nie ma zapewnienia dofinansowania. 
 
Na tym dyskusję zakończono. 
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Ad.15) 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Paweł Kacperek powiedział, że kolejna Sesja Rady Miejskiej 
odbędzie się w I połowie września br. 
 
Po tym Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął Sesję. 
 
Sesja Rady Miejskiej trwała od godz.10.00 do godz. 13.45. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 
 
 


